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MENTERI KEWANGAN menyatakan adakah Kerajaan berhasrat untuk 

mengkorporatkan jabatan Kastam Diraja Malaysia, jika ya, nyatakan 

apakah rasionalnya . 

JAWAPAN 

Tuan Yang Dipertua, 

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kerajaan pada masa ini sedang 

menjalankan kajian terperinci bagi mempertimbangkan pengkorporatan 



Jabatan Kastam Diraja Malaysia (JKDM). Antara rasional tindakan ini adalah 

untuk meningkatkan ketelusan dan autonomi Jabatan Kastam dalam 

menguruskan kutipan cukai Kerajaan . 

Selain itu, pengkorporatan sesebuah jabatan Kerajaan dapat 

meningkatkan kecekapan pengurusan organisasi jabatan melalui proses

proses yang lebih efisyen dan budaya kerja yang lebih positif. Perkara ini 

seterusnya dijangka dapat menambahbaik kualiti perkhidmatan dan 

penyampaian JKDM dalam menjalankan bidang tugasnya. 

Penambahbaikan yang dapat dicapai melalui langkah pengkorporatan ini 

seterusnya akan diterjemahkan kepada peningkatan dalam kutipan hasil 

cukai yang akan menguntungkan negara. Perkara ini adalah seperti yang 

telah dilihat daripada badan-badan Kerajaan yang telah dikorporatkan 

terdahulu seperti Lembaga Hasil Dalam Negeri (LHDN) yang telah 

dikorporatkan pada tahun 1996. 

Pendekatan mengkorporatkan JKDM juga dijangka akan dapat 

mengurangkan bebanan kewangan Kerajaan yang melibatkan kos operasi 



dan kos pembangunan jabatan Kastam. Oleh yang demikian, langkah 

pengkorporatan jabatan tersebut dilihat akan memberikan kesan positif 

terhadap Kerajaan secara keseluruhan. 


